
HUSENES TRÆER 

 

Foredraget den 15. oktober ved Annemarie Lund Landskabsarkitekt DL 

 

 

»Jeg kan ikke flytte fra mit hus på grund af mine asketræer, som står lige udenfor mit 

stuevindue« 

Sådan indledte Annemarie sit foredrag og slog dermed fast, hvor betydningsfuldt det 

er, at kunne have kontakt med et træ i sin hverdag. 

 

Der mødte mange op i Konsistoriesalen for at lytte og se. På overbevisende måde 

koblede Annemarie billeder med huse og træer sammen med sine faglige overvejelser 

om det værdifulde samspil mellem hus og træ, både arkitektonisk og mentalt. De 

træer, man forbandt sig med under opvæksten, lever videre i voksenlivet og er formo-

dentlig med til at præge ens natursyn. 

 

Fra år 2010 blev det muligt at frede haveanlæg selvstændigt, og opmærksomheden 

omkring træernes betydning er støt stigende. Stadig fældes der dog alt for mange 

store gamle træer, ofte på grund af manglende viden om vækst og værdi, men også 

bare fordi, der skal skabes plads til de store entreprenørmaskiner i forbindelse med et 

byggeri. Ældre byggemetoder kunne udmærket finde ud af at snige sig ind mellem 

store træer. 

 

Som afslutning kunne tilhørerne kaste et blik ud gennem vinduet og nyde nogle af de 

mange store træer, som findes i Landbohøjskolens have og dermed få bekræftet, at 

træer er noget helt særligt. 

 


